

# 只用一次的石油氣瓶的認可清單 (卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外)

(更新日期：二零二零年十月一日 氣體標準 A 部 / 機電工程署)

## Approved List of Disposable LPG Cylinders (excluding LPG cartridges used in cassette cookers)

(Updated: 1 October 2020 GSDA / EMSD)

1. 本認可清單載列根據香港特別行政區政府機電工程署氣體標準事務處發出的氣體應用指南十九 - 《只用一次的石油氣瓶的安全指南》的規定，截至上述日期獲得類型設計批准的只用一次的石油氣瓶型號。  
This Approved List contains models of approved disposable LPG cylinders as of the above date in accordance with the Guidance Note GU19 - "Safety of Disposable LPG Cylinders" issued by the Gas Standards Office of the Electrical and Mechanical Services Department, Government of the Hong Kong Special Administrative Region.
2. 本認可清單包括兩部分，即  
第一部分 - 只用一次的石油氣瓶的認可清單（卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外）  
第二部分 - 已停止入口香港的只用一次的石油氣瓶的清單（卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外）  
This Approved List consists of 2 parts, namely:  
Part 1 - Approved List of Disposable LPG Cylinders (excluding LPG cartridges used in cassette cookers)  
Part 2 - List of Disposable LPG Cylinders which have ceased importation into Hong Kong (excluding LPG cartridges used in cassette cookers)

備註

### NOTES

- (1) 認可清單所載資料根據在批准發出時申請人所提供的資料而編撰。  
The information contained in the Approved List is based on those provided by the applicant at the time when approval was given.
- (2) 本署不會就專賣商品和相關服務是否適合個別使用 / 應用、產品的安全、切合需要程度，可商售品質等各方面，作出任何陳述、保證或擔保。  
EMSD makes no representations, warranties or endorsements whatsoever about the suitability of proprietary products and related services for individual uses / application, safety of products, fitness for purposes, merchantable quality, etc.
- (3) 認可清單應與本署主頁的「免責聲明」一併參閱。  
The Approved List should be read in conjunction with the "Disclaimer" at the EMSD homepage.
- (4) 此清單不時更新，如需查詢獲批准的只用一次的石油氣瓶型號的最新資料，請於辦公時間內致電 2808 3683。  
The Approved List is updated from time to time. To obtain current information of approved models of disposable LPG cylinder, please contact our office at 2808 3683 during office hours.

## 第一部分

只用一次的石油氣瓶的認可清單  
(卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外)

## PART 1

Approved List of Disposable LPG Cylinders  
(excluding LPG cartridges used in cassette cookers)

**只用一次的石油氣瓶的認可清單  
(卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外)**

**Approved List of Disposable LPG Cylinders  
(excluding LPG cartridges used in cassette cookers)**

牌子及型號 Brand & Model	照片 Photo	容量 Capacity (g / ml)	石油氣瓶類型 Type of Cylinder	製造地點 Place of Manufacture	申請人 Applicant	電話號碼 Telephone Number
歐之宝 Austbo		180 g (369 ml)	打火機氣體 Lighter Refill	韓國 Korea	永暉有限公司 Sunny Eternal Ltd	2380 8276
Taeyang Alps / 230g  Taeyang / Alps 450g		230 g (520 ml)  450 g (990 ml)	露營氣體 Camping Gas	韓國 Korea		
Dupongaz / CG:240/250 Dupongaz / CL:340/350 Dupongaz / CL3:440/450 Dupongaz / CP:140/150		5.3 g (9.46 ml) 2.5 g (4.46 ml) 6.6 g (11.92 ml) 3.5 g (6.25 ml)	打火機氣體 Lighter Refill	法國 France	都彭市場推廣 有限公司 S. T. Dupont Marketing Ltd	2268 8511
GoSystem / GSPS125 GoSystem / GSPS220 GoSystem / GSPS445		125 g (225 ml) 220 g (396 ml) 445 g (788 ml)	露營氣體 Camping Gas	英國 United Kingdom	香港攀山訓練 中心 Hong Kong Mountaineering Training Centre	2384 8190
RONSON  PURILITE		135g (250 ml)  135g (250 ml)	打火機氣體 Lighter Refill	韓國 Korea	寶利時有限公司 Polycity Corporation Ltd.	2565 8808

## 第二部分

### 已停止入口香港的只用一次的石油氣瓶的清單 (卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外)

備註： 認可清單第二部份載列的只用一次的石油氣瓶(卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外)已停止入口香港，但先前已進口的只用一次的石油氣瓶仍可在市面上售賣。

## PART 2

### List of Disposable LPG Cylinders which have ceased importation into Hong Kong (excluding LPG cartridges used in cassette cookers)

Note: : The list in Part 2 contains those disposable LPG cylinders (excluding LPG cartridges used in cassette cookers) which have ceased importation into Hong Kong. Previous append shipment may still be available for sale in the market.

已停止入口香港的只用一次的石油氣瓶的清單  
(卡式石油氣爐使用的卡式石油氣瓶除外)

List of disposable LPG cylinders  
which have ceased importation into Hong Kong  
(excluding LPG cartridges used in cassette cookers)

牌子及型號 Brand & Model	容量 Capacity	石油氣瓶類型 Type of Cylinder	製造地點 Place of Manufacture	停止日期 Cease date (月/年) (MM/YYYY)	申請人 Applicant	電話號碼 Telephone Number
Bernzomatic TX-9 Bernzomatic MG-9	400 g 400 g	工業用氣罐 Industrial Use Canister	美國 America	10/2016	金卓國際有限公司 Golden Chest International Ltd	2851 9211
EMIGI	320 g	工業用氣罐 Industrial Use Canister	中華人民共和國 The People's Republic of China	10/2016	加暉國際有限公司 Kofa International Ltd	2394 4191
RONSON	250 ml	打火機氣體 Lighter Refill	英國 United Kingdom	10/2016	啟達實業有限公司 Kingtech Industrial Ltd	2565 8808
勝利牌 Win Universal	139 g	打火機氣體 Lighter Refill	英國 United Kingdom	10/2016	勝利國際有限公司 Win International (HK) Ltd	2367 5804
愛麗牌 Alliter 愛麗牌 Alliter	150 g 257 ml	打火機氣體 Lighter Refill	印度利西亞 Indonesia 中華人民共和國 The People's Republic of China	01/2017 03/2019	華仁行 Wah Yan Hong	2778 5121
Camping Gaz GT106 Camping Gaz CV206 Camping Gaz CV270 Camping Gaz CV360 Camping Gaz CV470	90 g 190 g 230 g 52 g 465 g	露營氣體 Camping Gas	法國 France	03/2017	端馬力洋行 Dumarest HK Ltd	2268 8511
Primus Power Gas 2202 Primus Power Gas 2206 Primus Power Gas 2207	450 g 100 g 230 g	露營氣體 Camping Gas	韓國 Korea	03/2017	瑞典軸承有限公司 Swedish Bearing Services Ltd	2344 1742